
Babītes vidusskolā norisinājās Ekoskolu ziemas forums, kur 

mūsu pirmsskolu pārstāvēja  Aija Antonova, Garkalnes 

pirmsskolas Ekoskolas  padomes  priekšsēdētāja. Forums bija 

iespēja atkal satikties ar domubiedriem, iepazīt jaunus draugus, 

paplašināt redzesloku un iegūt arī praktiskas iemaņas, kas 

noderēs videi draudzīga dzīvesveida veidošanai un 

popularizēšanai.  

Bija iespēja apskatīt jautājumus par Latvijas dabas mantojuma saglabāšanu un galvenajiem 

draudiem tīrai videi. Piemēram, nodarbībās par koku nozīmi tiks piedāvāti risinājumi veco 

koku saglabāšanai skolu pagalmos, bet Pasaules Dabas fonda un Purvu bridēju stāstos varēs 

iepazīt mazāk zināmās dabas vērtības. Citas ietvertās tēmas: pārtikas ražošanas ietekme uz 

vidi, pārtikas atkritumu novēršana un labākās stratēģijas, kā samazināt savu plastmasas 

atkritumu daudzumu un neiekrist pārmērīgas patērniecības slazdos. 

Sabiedrībā, vairāk uzmanības velta atkritumu šķirošanai, bet tas neatrisina atkritumu, 

tai skaitā plastmasas izstrādājumu samazināšanu. Katru gadu 13 milj. tonnu 

plastmasas nonāk okeāna, un var pat trīs reizes apceļot zemeslodi. Man likās biedējošs 

cipars, ka plastmasas izstrādājumi dzīvo 500 gadus, līdz sadalās dabā, mani mazbērni 

man paldies nepateiks par mantojumu. 

Tādēļ ir jācenšas atteikties no nevajadzīgas plastmasas lietošanas ikdienā. Brīvās 

Māras skola prezentēja savu pieeju atkritumiem ( Zero wast), kas sevī ietver piecas 

vienkāršas lietas: atsakies; samazini; lieto atkārtoti; lalabo un atgriez apritē; šķiro, 

kompostē. Viņi savā skolā ir ieviesuši komposta mucu un slieku kompostu, lai 

pārstrādātu organiskos atkritumus. Ne bez kurioziem un mazo pārstrādātāju 

aizbēgšanas no mājiņas. 

 

 

 

 

 

 

 

Paldies, A. Antonovai   par iesaisti un aktīvo dalību Ekoskolas padomē un  paldies lektoriem 

par saistošajām nodarbībām.    

Ekoskolas koordinatore  Liene Rolanda 

 


